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Organizační struktura

Organizace Czech Deaf Youth, z.s. (dále jen „CDY“) je registrována od
1. března 2010. Výkonným orgánem je Výbor, který je složen ze sedmi
členů: předsedy, místopředsedy, hospodáře, dvou členů výboru a dvou
poradních členů. Kontrolním orgánem je Revizní komise, která se
skládá ze tří členů. Výbor a Revizní komise jsou voleni na dvouleté
období.

Základní údaje

Czech Deaf Youth, z.s.
zapsaný spolek 
22814582
Dlouhá třída 729/37, 110 00, Praha 1
2400169269/2010
czech.cdy@gmail.com
www.czechdeafyouth.cz
www.facebook.com/CzechDeafYouth
www.instagram.com/czechdeafyouth
www.youtube.com/czechdeafyouth
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Po Valné hromadě 2019 se změnilo složení Výboru a Revizní komise. 
Z Výboru odešla předsedkyně Anna Pangrácová a Iveta Melichar. Ve
Výboru zůstala pouze Dóra Bajcsy. Z Revizní komise přestoupil Jan
Kvasník na pozici místopředsedy Výboru, Jana Ratajská převzala
pozici hospodářky a Jakub Pendl přestoupil z pozice hospodáře do
Revizní komise.  Novým členem Výboru se stal Michael Veselý, který
v průběhu roku převzal pozici místopředsedy. Novou předsedkyní CDY
se stala Veronika Skohoutilová. Novými poradními členy jsou Matěj
Čipera a Amália Basalová. Během podzimu 2019 z CDY odešli Matěj
Čipera, Amália Basalová a Jan Kvasnik. 

Předsedkyně:       
Místopředseda:    
Hospodář:            
Členové Výboru:   
Poradní členové:   
Revizní komise:     

Složení Výboru a Revizní komise 

v roce 2019

Veronika Skohoutilová
Michael Veselý
Jana Ratajská
Jan Kvasnik a Dóra Bajcsy
Matěj Čipera a Amália Basalová
René Ratajský, Tereza Polová a Jakub Pendl
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Členy CDY se mohou stát osoby se sluchovým postižením ve věku od
18 do 35 let a osoby se sluchovým postižením mladší 18 let se
souhlasem zákonného zástupce. V roce 2019 činil členský příspěvek
200 Kč.

Členství ve sdružení

Činnost Výboru CDY

Valná hromada pro členy CDY se uskutečnila 23. března 2019 v
prostorách České unie neslyšících v Praze. Výbor se v roce 2019 sešel
sedmkrát, z toho 6x v Praze a 1x v Brně. Revizní komisi bylo umožněno
účastnit se schůzí Výboru, na většině schůzí byl přítomen alespoň
jeden zástupce z Revizní komise. Ostatní záležitosti řešil Výbor
prostřednictvím e-mailů a dalších komunikačních prostředků.
 
Během roku se nám podařilo navázat spolupráci s jinými českými i
mezinárodními organizacemi, například s Českou unií neslyšících, z. ú.,
s EDSU (Evropská Unie neslyšící mládeže), se Znakovárnou, z. s.
Získání dotace od Úřadu vlády na rok 2019 nám mimo jiné umožnilo
výjezd vybraných českých delegátů na Valnou hromadu EUDY, úhradu
povinných nákladů jako jsou například webhosting, licence za
účetnictví, zaplacení členských příspěvků mezinárodním organizacím
EUDY a WFDYS. Také došlo k aktualizaci a doplnění propagačních
a dalších materiálů, které zlepšily chod vnitřních záležitostí organizace.
Dále jsme aktualizovali stanovy, ve kterých došlo ke změně funkčního
období výboru ze 3 let na 2 roky, a nově vzniklo místo ve výboru pro 2
poradní členy. Na Znakofestu v Praze jsme úspěšně propagovali
činnosti CDY. 

Činnost CDY v ČR
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V 2019 jsme se podíleli na celkem 13 událostech. Některé z nich jsme
připravovali sami, jiné jsme pořádali ve spolupráci s jinou organizací a
dalších jsme se sami účastnili, nebo při nich pomáhali.



V sobotu 19. 1. 2019 se v pražských Kobylisích konala akce, kterou za
CDY zorganizovali Jan Kvasnik a Tereza Polová. Jednalo o únikovou
hru, které se zúčastnily dvě skupiny po šesti osobách. První skupina
startovala v 15:00, druhá skupina v 17:00. Příběh únikové hry vycházel
z období Druhé světové války na konci které byl vybudován civilní kryt,
který měl sloužit pro ukrytí pohlavárů. Kryt nebyl v posledních dekádách
nijak využíván, ale měl by být stále funkční. Aktuálně již neslouží pro
ukrytí civilního obyvatelstva – k tomu slouží metro, které je velmi blízko
tohoto krytu. 

Úniková hra 19. 1. 2019
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Naším úkolem bylo opustit tento kryt, až ve chvíli, kdy jsme si zcela
jistí, že situace venku je již naprosto bezpečná. Úniková hra je
variabilní, protože začíná podle toho, jaký z klíčů si na začátku hry
skupina vybere. Poté skupina postupuje dál a snaží se najít nejrůznější
nápovědy, vyluštit hádanky a získat informace potřebné k uniknutí
z bunkru ve správný čas. Oběma skupinám se uniknout podařilo a hru
si všichni užili.
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Před zahájením Valné hromady se konala přednáška o zážitcích
z kempu WFDYS, kterého se zúčastnili čtyři děti – Antonín, Vanessa,
Adam a Filip společně s vedoucí Ivanou. Tento kemp se konal 8.–14.
dubna 2018 pro neslyšící děti ve věku od 9 do 12 let. Díky finanční
podpoře naší crowdfundingové kampaně na HitHitu měli přispěvatelé
možnost vybrat si jakým způsobem přispějí. Někteří přispěli např.
uspořádáním přednášky. Všechny děti i vedoucí vyprávěli své zážitky 
z kempu, ukázali nám fotky i videa.

Přednáška o zážitcích ze 4. světového kempu 

pro neslyšící děti v Argentině 23. 3. 2019
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Valná hromada se konala v Praze v prostorách České unie neslyšících.
Předsedkyně Anna Pangrácová Valnou hromadu 2019 zahájila, seznámila
přítomné s programem a s podmínkami členství v organizacích EUDY,
WFDYS a ASNEP, představila strukturu a cíle CDY, provedla ohlédnutí za
rokem 2018 a přečetla výroční a revizní zprávy. 

Poté jsme si připomněli výročí 10 let od založení organizace CDY (poohlédli
jsme se za historií a připomněli si staré fotografie a videa). Následně jsme
hlasovali o úpravách Stanov CDY a zvolili nové členy výboru. Poděkovali
jsme bývalým členům výboru a revizní komise za zajištění chodu celé
organizace a předali jim drobné dárky za dobře odvedenou práci.  Členové
CDY si Valnou hromadu zpříjemnili drobným občerstvením. Po skončení
zasedání následoval zábavný program spojený s oslavou desetiletého výročí
od vzniku organizace, který probíhal formou kvízu, různých her a promítání
starých fotografií a videí. Na závěr si všichni pochutnali na dortu.

Video: https://www.tichezpravy.cz/czech-deaf-youth-cdy-10-let-vyroci-valna-
hromada/

Valná hromada + oslava 10 let

výročí založení CDY 23. 3. 2019
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Jako jedna z možných odměn projektu HitHit, kde se CDY minulý rok
podařilo sesbírat dostatečnou částku pro uhrazení letenek do Argentiny
na 4. WFDYS kemp pro děti, bylo posezení s Výborem CDY.
Přispěvovatelé crowdfundingové kampaně se mohli s nimi sejít na
kafíčko a pokec zdarma. To se posléze zrealizovalo v pátek večer 3. 5.
2019, hosté se sešli s členy nyní již starého Výboru 2018: Annou,
Jakubem a Dórou. Jeden z hostů už v minulosti působil ve Výboru, a
tak se ostatní mohli při tomto setkání dozvědět více o posledních
úspěších výkonného orgánu tohoto spolku. Večer to byl příjemný a
všem se akce líbila.

Posezení s Výborem CDY 3. 5. 2019
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V pondělí 6. května jsem se jako předsedkyně Czech Deaf Youth
(Veronika Skohoutilová) zúčastnila semináře na Magistrátu hlavního
města Prahy. Seminář byl o možnostech získání grantu hlavního
města Prahy v oblasti kultury a umění na rok 2020. Účastníci semináře
tak získali kompletní a srozumitelné informace k vyhlášeným grantům.
Semináře se také zúčastnily Iva Hay a Lucie Sedláčková Půlpánová
z Czech Deaf Art 3+1, které měly od ČUN zajištěný simultánní přepis.
Atmosféra semináře byla velmi příjemná. Mohli jsme prodiskutovat
témata, která nás zajímají, zeptat se na různé další informace,
případně navázat spolupráci.

Magistrát hl. města Prahy seminář 6. 5. 2019
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Na jaře jsme pohostili malou návštěvu z Holandska. Na pět dní přijeli
do Prahy tři děti (2 kluci a 1 děvče) a dva dospělí učitelé. My jsme pro
ně připravili dvoudenní program a provedli je po Praze. Prošli jsme
krásné pražské památky jako např. Václavské náměstí, Pražský hrad,
vyjeli jsme lanovkou na Petřín aj. Také jsme navštívili Českou unii
neslyšících v Dlouhé ulici, kde jsme se potkali s pracovníky ČUN,
podívali jsme se do míst kde vzniká časopis ČUN a do klubovny kde se
scházejí neslyšící senioři.

Nechyběla ani návštěva školy pro neslyšící v Radlicích, kde byl
připraven bohatý program. Při procházce Prahou se nám stala veselá
příhoda, kdy jsme na silnici potkali kropící vůz, který nás celé zmáčel.
Společně jsme se tomu od srdce zasmáli. Účastníkům jsme na konci
našeho setkání rozdali pamětní listy, aby na návštěvu Prahy nikdy
nezapomněli. Program byl pestrý, že se ani návštěvě nechtělo zpět
domů. Loučení bylo těžké ale krásné.

Video: https://youtu.be/qlzELk0UWaQ

Neslyšící návštěva z Holandska v ČR 3. – 5. 6. 2019
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V neděli 10. května 2019 v prostorách České unie neslyšících za účasti
Ivany proběhl videorozhovor přepisovatelů crowdfundingové kampaně
Hithit se známými neslyšícím cestovatelem Calvinem Youngem, který
podpořil náš projekt Hithit tím, že předal nejen 2 slyšícím účastníkům
své zkušenosti s cestováním. Videorozhovor skvěle tlumočila Naděžda
Hynková-Dingová a o překlad mezi ČZJ a MZS se postaral Jiří Mašláň.
Techniku zajistil René. Akce se zadařila, všichni si odnesli nové
informace a podněty.

Rozhovor s Calvinem Youngem 10. 5. 2019
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Předsedkyně Veronika Skohoutilová s bývalou předsedkyní Annou
Pangrácovou připravily ve škole pro neslyšící v Hradci Králové
přednášku pro děti a mládež ze tří škol pro neslyšící (z Litvy, České
republiky a z Lotyšska). Tento projekt se mohl uskutečnit díky projektu
Erasmus+, kdy se všichni účastníci sešli nejprve v roce 2018 v Litvě,
následně v roce 2019 v Česku a poté v roce 2020 v Lotyšsku. CDY
byla do školy pro neslyšící v Hradci Králové pozvána, aby se
představila jako organizace, vysvětlila co dělá, jaké pořádá akce apod.
Poté byl pro děti připraven workshop, kdy si měly vymyslet akci a
popsat, jak by ji zorganizovalyod začátku až do konce. Většina dětí
věděla, že musí vytvořit plakát či video na propagaci akce, připravit
přihlášky, vymyslet způsob platby apod. Následně děti řekly, o jaké
akce by měly zájem – např. o laser game. Poté jsme hráli různé hry a
bavili se. Na závěr jsme rozdali letáky CDY a přihlášky pro nové členy
CDY pro případ, že by se některé z dětí chtěly přihlásit a zapojit.

Přednáška v Hradci Králové 13. 6. 2019
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Ke 100. výročí založení Masarykovy univerzity a spolkové činnosti
neslyšících v Brně se konala konference, kterou pořádalo Středisko
Teiresiás MU v Brně spolu se Svazem neslyšících a nedoslýchavých
v ČR. Konference proběhla v pátek 14. 6. 2019 a jejím hlavním
tématem bylo „Vzdělávání, zaměstnávání a spolkový život neslyšících“.
Konference se zúčastnili Veronika Skohoutilová, Jana Ratajská a René
Ratajský. V dopolední části proběhla přednáška na téma 100 let výročí
vzniku Masarykovy univerzity a 100 let výročí spolkové činnosti
neslyšících v Brně. Poté následovala přednáška na téma práva lidí se
sluchovým postižením, české vysokoškolské vzdělávání a jazykové
kompetence neslyšících. Následovala přednáška o absolventech
vysokých škol, zaměstnávání sluchově postižených v Jihomoravském
kraji, vzdělávání a spolcích. Po obědové pauze jsme pokračovali
odpolední přednáškou o spolkových aktivitách, sociálních službách,
sportech a brněnských divadlech. Večer jsme si užili výstavu fotografií,
vystoupení skupiny HandsDance, občerstvení a přípitek. Konference se
velmi vydařila.

Konference vzdělávání, zaměstnávání a spolkový

život neslyšících 14. 6. 2019
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Dne 15. června pomáhali členové CDY (Veronika Skohoutilová, Jan
Kvasnik, Michael Veselý, Vendula Šírová a Zuzana Sýkorová) na
Znakofestu. Již od rána jsme působili jako dobrovolníci na Znakovárně.
Také jsme pomohli uspořádat stoly a židle na festivalu a připravili
časopisy, plakáty a letáky. Každá organizace mohla propagovat svoji
činnost. I my měli své místo u propagačního stolu, který jsme vyzdobili
letáky a fotkami, abychom mohli CDY propagovat co nejlépe.
Dopoledne jsme prodávali tašky a placky CDY a nabízeli možnost
přispět na chod CDY. Díky Michaelu Veselému, který měl odvahu
požádat návštěvníky o příspěvek, se podařilo vybrat celkem 1 114 Kč.
Odpoledne se přišlo hodně lidí podívat na jednotlivé organizace, a to i
na CDY, kde si mohli prohlédnout fotky z našich proběhlých akcí.
Vyprávěli jsme o CDY i o našich různých zážitcích v CDY.

I my jsme se podívali na propagaci ostatních organizací a jejich
nabídku. Poté jsme se společně vyfotili a na závěr vše uklidili a vrátili
stoly a židle na původní místo. Kromě propagace různých organizací
proběhly na Znakofestu různé mini přednášky či vystoupení několika
osob.

Znakofest 15. 6. 2019
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Seminář pro žadatele o dotace 20. 8. 2019

20. srpna 2019 proběhl v Lichtenštejnském paláci seminář pro žadatele
o dotace v rámci dotačních programů Úřadu vlády ČR v oblasti lidských
práv. Za CDY se semináře zúčastnila naše hospodářka Jana Ratajská.
První část dopoledního bloku obsahovala úvodní prezentace se
základními informacemi a nejdůležitějšími změnami v oblasti
poskytování dotací pro rok 2020. Ve druhé části pak oddělení kontroly
představilo pravidla pro čerpání dotací a nejčastější chyby v žádostech
(špatně sepsané žádosti, chybějící údaje, špatně vypočtené částky,
neuznané náklady a podobně). 
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V odpolední části jsme se rozdělili do skupin podle zaměření dotace
(např. dotace na podporu spolků zdravotně postižených, dotace v
oblasti rovnosti, národnostních menšin a další). Organizace CDY spadá
do spolků zdravotně postižených. Zde nám bylo podrobně vysvětleno,
jaké náklady lze a nelze uznat, do kdy a jakým způsobem podat žádost
a jaké podklady jsou potřeba dodat. Veškeré tyto informace byly pro
naši hospodářku pro sepsání nové žádosti na dotaci pro rok 2020
velice užitečné.
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Jako každý rok i nyní spolupracovala CDY s Českou unií neslyšících při
pořádání akce Mluvící ruce, která proběhla 20. 10. 2019 v Praze.
Mluvící ruce 2019 se konaly v divadle ABC na téma 100 let výročí
České republiky. Celou akci moderovali Veronika Skohoutilová a Martin
Kosina, kteří před každým vystoupením předvedli různé retro oblečení.
Moderátoři také přispěli svým krátkým divadelním vystoupením. Za
CDY se zúčastnili Dóra Bajcsy, Jana Ratajská, René Ratajský a
Michael Veselý, kteří na místo přijeli již dopoledne, aby pomohli s
přípravami. Dále nachystali dárkové tašky pro účinkující, ve kterých
byly oplatky, knížka 100 let výročí, pohlednice, placka, mýdla či
programy vystoupení. Děti navíc dostaly nějaké sladkosti. 

Mluvící ruce 20. 10. 2019
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Na závěr zmínění členové CDY předali účinkujícím květiny jako
poděkování. Celá akce Mluvící ruce se vydařila. Většina představení
byla spojena s tématem 100 let výročí České republiky a všichni
účinkující, od dětí až po seniory, sklidili za svá vystoupení veliký
úspěch. Česká unie neslyšících byla s naší spoluprací spokojená a my
se již těšíme na další spolupráci.
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Dne 15. 12. 2019 uspořádala CDY v novém složení Výboru svou první
akci pro děti. Tato akce se konala v Praze v ČUN. Děti se sešly v ČUN,
kde se dle věku rozdělily na dvě skupiny – menší (3–6 let) a starší (7–
17 let). Ve skupince menších byly 3 děti, o které se staraly Veronika,
Dóra a dobrovolník Tomáš z MTD, který zde byl ve funkci
kameramana. Starším dětem se věnovaly Jana, Michael a dobrovolnice
Laura z MTD, jež zde působila jako kameramanka. Menší děti se
zabavily v hračkářství Hamelys, kde si užily zrcadlové bludiště a
kolotoč. Poté jsme se společně vyfotili a vrátili se zpět do ČUN.

Vánoční besídka pro děti 15. 12. 2019

Zde jsme pokračovali krátkými přednáškami na téma: Dentální hygiena,
Ekologie a třídění odpadu a Vánoční pohádky. Starší děti si užily laser
game, který si zkusily nejprve ve dvojicích a poté ve skupinkách. Poté
jsme se vrátili zpět do ČUN, kde děti soutěžily ve vědomostním kvízu
KAHOOT.
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Všechny děti také vyzkoušely malování na obličej a následně se fotily.
Na závěr jsme rozdali dárky, připili si dětským šampaňským a
ochutnávali cukroví. Děti si celou akci moc užily.

Video: https://www.youtube.com/watch?v=lbJ1g0kilEk
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Činnost CDY v zahraničí

Ve dnech 26.–30. dubna se v Praze konal třetí seminář a Valná hromada
Evropské unie neslyšících studentů (EDSU). Celkem se zúčastnilo přes 50
osob z 15 zemí Evropy (včetně přednášejících a organizátorů z EDSU a
CDY). Z toho bylo asi 40 studentů, mezi nimiž byli také studenti ze států
východní Evropy, jako Rusko, Ukrajina, Rumunsko, Polsko, Lotyšsko apod.
První dva dny byly věnovány přednáškám a workshopům, třetí den se
konala Valná hromada a volby do výboru EDSU a čtvrtý den byl v nabídce
volitelný program od CDY.
          
První přednášející, Audrey Cameron ze Skotska, se podělila o své
zkušenosti jakožto neslyšící výzkumnice a na workshopu o projektu DESIGN
zdůraznila důležitost spolupráce tlumočníka s neslyšícím studentem /
profesorem / pracovníkem. Více informací o projektu, v rámci kterého budou
od podzimu dostupné rady ohledně spolupráce pro tlumočníky, neslyšící
zaměstnance a zaměstnavatele, naleznete zde: 
http://www.designsproject.eu/DESIGNS_project/About.html
             
Na semináři byla jako čestný host přítomna i prezidentka Evropského fóra
tlumočníků znakového jazyka (EFSLI) Ivana Bucko. Měla zde krátký výstup,
ve kterém zdůraznila důležitost spolupráce mezi tlumočníky a vzdělanými
neslyšícími, aby neslyšící členských států EU měli plný přístup ke kariérnímu
růstu v běžných firmách či společnostech. Ráda by také navázala spolupráci
s EDSU, aby se konalo více školení pro tlumočníky v této oblasti a zároveň
aby se také více neslyšících studentů zúčastnilo různých přednášek a
seminářů EFSLI na toto téma.
            
Druhý den měl přednášku Humberto Insolera z Itálie o pracovních
možnostech a o přístupnosti vyššího vzdělávání pro neslyšící studenty a
pracovníky. Na přednášku navazoval workshop na stejné téma. Přednášející
prezentovali konkrétní citace z Úmluvy o lidských právech OSN, ve kterých
je zmiňováno například právo na znakový jazyk nebo na další služby v rámci
rovného vzdělávání. Také demonstrovali konkrétní příklady diskriminace
neslyšících v pracovním prostředí.
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26. - 30. dubna 2019
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Za nemocného přednášejícího Emilia Laga ze Španělska vystoupil prezident
EDSU Alessandro Abbate a v odpolední část druhého dne vedl workshop na
téma: “Dobrá zpráva! Existuje vzorec na úspěch neslyšících!” Úspěšné
neslyšící lidi nebo jejich projekty, filmy či umění můžete najít zde:
https://www.unusualverse.com/

Ještě před nedělní večeří měla Veera Elonen z Finska krátkou přednášku o
výsledcích svého výzkumu s názvem “Mobilita neslyšících studentů /
pracovníků v Evropě“.

Na pondělní Valné hromadě EDSU bylo za organizátora dalšího semináře a
Valné hromady EDSU pro rok 2021 zvoleno Polsko. Novou prezidentkou
EDSU se stala Inna Shparber z Německa a nově zvolenými členy výboru se
stali Cristian Cezar Dragulin, Giuseppina Covino – oba z Itálie a Vanessa
Schügerl z Rakouska.

Poslední den celé mezinárodní akce byl věnován prohlídkám Prahy
s průvodcem, výletu na Karlštejn a do Lomu Amerika zorganizovaný
dobrovolníky z CDY. Účastníkům se líbily nejen výlety, ale i celková
organizace, především zajištění místnosti pro přednášky přímo v centru
Prahy – na Staroměstském náměstí vedle orloje.
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Velké poděkování patří všem organizátorům, dobrovolníkům a dvěma
univerzitám – jmenovitě University College Dublin a Univerzitě Karlově, za
jejich velkou finanční podporu, dále Ústavu organické chemie a biochemie
Akademie věd ČR za poskytnutí materiálů na akci a v neposlední řadě také
Skautskému institutu za poskytnutí krásných prostor v centru Prahy.

Více fotek z této akce nebo informace o EDSU naleznete zde: 
https://edsunion.wixsite.com/edsu/gallery

Odkaz na text, který vyšel v TZ:  
https://www.tichezpravy.cz/seminar-a-valna-hromada-evropske-unie-
neslysicich-studentu/  

Odkaz na reportáž o EDSU v TKN:
https://www.ceskatelevize.cz/porady/1096066178-televizni-klub-
neslysicich/219562221800012/

Časopis UNIE: číslo 7–8/2019, str. 8–9: 
https://www.cun.cz/cs/casopis-unie/cisla-unie-2019/
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Seminář + Valná hromada EUDY 
7. – 12. 5. 2019

Ve dnech 7.–9. 5. 2019 se v belgickém Gentu konal seminář EUDY. Na
stejném místě se v termínu 9.–12. 5. 2019 konala Valná hromada EUDY.
Českou republiku, konkrétně organizaci Czech Deaf Youth,
reprezentovaly dvě delegátky – hospodářka CDY Jana Ratajská a
předsedkyně CDY Veronika Skohoutilová.
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Jako první byla na programu semináře přednáška na téma „What is
Empowerment?“, kterou vedl Roy Maguire. Empowerment lze volně
přeložit jako zplnomocnění, předání síly. Jedinec sám předávat síly
nemůže, společně to však možné je, protože společně jsme silnější.
Například někdo umí jazyk a může pomoci ostatním s překladem, jiný
může být přínosem pro tým, protože umí pracovat s  penězi apod. Je
důležité sdílet své zkušenosti a poznatky s ostatními.

Následovala přednáška „The Power of Youth Work“ od Liisy Halonen, ze
které jsme se dozvěděli jak předat sílu v mládežnických organizacích, co
znamená mládežnická práce, co je neformální a co formální vzdělání či
jaké jsou výhody těchto typů vzdělávání. Liisa Halonen poukázala také na
to, že skrze formální vzdělávání, jako je například škola, se naučíme
jenom asi 20 %, neformální cestou kolem 80 %.

Poslední přednášku vedl Simon Bak na téma „The Role of YNADs with
Youth Work“, kde zazněly různé tematické otázky, na které jsme měli
odpovídat. Následovaly workshopy, kde jsme měli vytvořit seznam
výhod, které přináší existence mládežnické organizace ve státě (např.
YNAD), kde žijeme. Závěrem tohoto dne bylo slavnostní zahájení
semináře na radnici v Gentu politikem Bram Van Braeckeveltem, členem
politické strany Groen. Van Braeckevelt má neslyšící rodiče a ovládá
belgický znakový jazyk.

8. 5. 2019 – Zahájení semináře EUDY
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Jako první přednášel Timothy Rowies, bývalý předseda EUDY a EDSU,
člen městské rady Hoeilaart a kandidát do Vlámského parlamentu, který
vyprávěl o svých zkušenostech, své politické cestě a působení v různých
organizacích.

9. 5. 2019 Druhý den semináře EUDY

Poté následovala přednáška Dennise Hoogeveena „How Can You be
Empowered by Erasmus+?“, volně přeloženo: „Co můžeme získat z
programu Erasmus+?“. Dozvěděli jsme se, že skrze program Erasmus+
můžeme získat hodně výhod – rozšířit si znalosti, vybudovat si sebeúctu,
zvýšit svoji zaměstnatelnost, naučit se různé metody učení, sdílet
zkušenosti apod.
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Poté jsme si prohlédli sídlo organizace Doof & Jong Vlaanderen, přesněji
Doof Vlaanderen, sídlo neslyšící organizace Vlámské oblasti. Sídlo se
nachází v  budově, která dříve sloužila jako banka. Původní byty, jež se
nacházeli ve vyšších patrech, byly přebudovány na kancelářské prostory.

Večer proběhla debata kandidátů do výboru EUDY.

28



Valnou hromadu zahájil předseda EUDY Dennis Hoogeven, celou akci
řídil Ashley Kendall z Velké Británie. Na programu bylo kromě jiného
představení výboru EUDY a hlasování o změně stanov EUDY,
odsouhlasení zápisu z VH 2018 v Rumunsku, odsouhlasení vyřazení
Bosny a Hercegoviny z EUDY, přečtení výroční zprávy EUDY 2018 (co se
dělo, co se povedlo apod.), finanční report za rok 2018, aktivity konané v
roce 2019, plánované akce na roky 2019 a 2020. Následovaly tematické
skupiny: externí školitelé, poplatky za kempy, členské kampaně,
zabezpečení dětí, nové jméno a image EUDY. Na závěr proběhlo shrnutí
jednotlivých témat.

10. 5. 2019 1. den Valné hromady EUDY

11. 5. 2019 2. den Valné hromady EUDY

Druhý den proběhla volba předsedy EUDY a volba nového výboru,
volební komise a revizní komise EUDY. Na post předsedy EUDY
kandidoval Dennis Hoogevan a zvítězil. Do výboru se hlásili 4 kandidáti,
zvítězili Marek Kanaš a Katia Bugé. Do volební komise se hlásili 4
kandidáti, z nichž byly zvoleni 3. Do revizní komise se hlásilo 5 kandidátů,
ze kterých, byli vybráni 3.

Výbor EUDY 2019–2020:

Předseda: 
Dennis Hoogeveen, Nizozemsko

Členové Výboru: 
Marek Kanaš, Slovensko
Katia Bugé, Itálie
Roy Maguire, Irsko
Merlin Püss, Estonsko

Volební komise EUDY 2019–2020:

Lisa Hinderks, Nizozemsko
Carmel Duggan, Irsko
Josefine Steenberg, Dánsko

Ombudsman EUDY 2019–2022:
Pedro Mourão, Portugalsko
Mark Berry, Dánsko
Philip Power, Irsko
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Ve dnech 14. až 20. července 2019 se v Paříži v Châtenay-Malabry konal
sedmý světový kemp pro mladé neslyšící od 18 do 30 let, který
organizovala WFDYS (Světová federace neslyšících – sekce mládež) ve
spolupráci s místními organizacemi. Tématem kempu bylo „Odemkni
nový svět s právem na znakový jazyk“, které nás mělo upozornit na
důležitost práva na znakové jazyky ve světě. Mezi účastníky byli také tři
čeští zástupci – Jan Šimůnek, Jiří Goldefus a Marie Mašláňová. Na
týdenním kempu jsme poznali lidi z celého světa i různé kultury. Hned
první den příjezdu jsme se večer šli podívat na ohňostroj, který se konal
u příležitosti významného francouzského svátku. Dále byly na programu
různé přednášky – o sociálních médiích, o ekosystémech, o neslyšících aj.
Také prezident WFD (Světová federace neslyšících) Allen Colin přednášel
o WFD a o svém politickém životě. Na programu byly také různé
workshopy a  společenské hry. Ve středu jsme navštívili Paříž a s
neslyšícími průvodci si prohlédli Pantheon a  první veřejnou školu pro
neslyšící, kterou otevřel Abbé de l'Epée.

WFDYS kemp v Franci 14. - 20. 7. 2019
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Volby do nového výboru
Úprava a změna stanov WFDYS
Hlasování o dalších WFDYS kempech
Shrnutí činnosti WFDYS za předchozí 4 roky a plány WFDYS na
následující 4 roky

Valné hromady WFDYS (Světová federace neslyšící mládeže), která se
konala 21. a 22. 7. 2019 v Paříži se zúčastnila Veronika Skohoutilová,
předsedkyně CDY. S ní měl jet ještě jeden člen výboru CDY, který však
z rodinných důvodů musel svou účast zrušit.

Program Valné hromady:

WFDYS Valná hromada v Paříži

21. a 22. 7. 2019
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Předseda: Mark Berry z Nového Zélandu (již předtím byl předsedou
WFDYS, nyní byl znovuzvolen)
Místopředsedkyně: Shirley Liu z Austrálie
Sekretářka: Ashley Bergeron z Kanady

Dario Catelli z Chile
Laure Abdelmoumeni z Francie
Rahul Jain z Indie
Fernando Agudo z Norska

Výsledek voleb WFDYS:

Výbor:

Všem zvoleným členům výboru jsme srdečně pogratulovali. Poté jsme se
domluvili, že WFDYS uspořádá dva kempy. První bude pro děti od 9 do 12
let v Uruguayi, druhý bude pro mládež ve věku 13–17 let v Indii. Následně
jsme diskutovali o různých tématech a rozhodli, že další Valná hromada
WFDYS se uskuteční v roce 2023 v Jižní Koreji, kdy současně proběhne
také Valná hromada WFD.
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Na přelomu července a srpna jsme měli možnost zúčastnit se letního tábora
v Německu v městečku Hirschluch poblíž Berlína. Ten se uskutečnil díky
projektu Erasmus+ a spolupráci s organizací čtyř států. Sešli jsme se zde
z různých států (Česko, Německo, Malta a Slovensko), kdy se z každého
státu zúčastnilo asi 14 osob.

Po celou dobu tábora pro nás byl připraven pestrý program. V den příjezdu
jsme se seznamovali a poznávali ostatní účastníky tábora i organizátory.
Druhý den pro nás byly připravené různé společné hry. Třetí den nás čekal
velký zážitek, a to přednáška o uprchlících ze Sýrie. Přednášejícím byl právě
uprchlík ze Sýrie, který vyprávěl o svých zkušenostech, zážitcích a o svém
nelehkém životě, což pro nás bylo velice zajímavé. 

Let Our Bodies Speak 28. 7. - 4. 8. 2019
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Následující den nás čekal nejen společný výlet do Berlína, ale i různé hry,
přednášky a workshopy, které se nejvíce líbily dětem. 

Předposlední den proběhla velkolepá oslava a večeře na rozloučenou plná
dobrého jídla. V neděli jsme se všichni rozloučili a odjeli domů.
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V roce 2019 jsme se já, Veronika Skohoutilová, a René Ratajský zúčastnili
třítýdenní letní školy EUDY v norském městě Ål na téma „Kampaň“. Program
letní školy byl plný různých workshopů, sportovních aktivit či přednášek
různých významných osobností. Víkendy jsme věnovali cestování po
Norsku.

EUDY letní škola v Norsku 5. - 24. 8. 2019
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V rámci workshopů jsme pracovali ve skupinách, kdy každá skupina měla za
úkol zpracovat určité téma do projektu. V týmu jsme natáčeli videa, vytvářeli
fotografie a plakáty a následně svůj výsledný projekt prezentovali ostatním.
Moje pracovní skupina se věnovala tématu duševního zdraví (Mental
Health). René se svojí pracovní skupinou řešil téma národních organizací
neslyšící mládeže (Youth National Associations of the Deaf), kdy se členy
výborů různých organizací rozebírali motivaci dobrovolníků, či rozvoj a
budoucnost organizací neslyšící mládeže. Čtyři nejlépe zpracované projekty
získaly finanční příspěvek od EUDY na další rozvoj prezentovaného tématu
ve svých zemích. Zvítězily tyto projekty:

1) Vegetarian/Vegan
2) LGBT
3) Youth National Associations of the Deaf 
4) Feminism a projekt Feminism On Board.

Tyto projekty byly finančně podpořeny, protože řeší aktuální témata, se
kterými se evropské komunity neslyšících setkávají a u nichž je potřeba
zvýšit informovanost. Skupiny, které nezvítězily, nemusí zoufat, naopak by
se měly pokusit najít finanční podporu z jiných zdrojů, aby své projekty
mohly realizovat a přispět tak k větší informovanosti neslyšících ve svých
zemích.
 
Pro mě i Reného byla letní škola v Ål skvělý zážitek, velká zkušenost a také
možnost vzájemně sdílet a poznávat různé kultury, národní kuchyně i různé
problémy jednotlivých států. Nabyté znalosti v ČZJ i MZS jsou velmi
přínosné pro náš vlastní rozvoj i pro práci ve výboru Czech Deaf Youth.
Poznatky z letní školy využíváme k tomu, abychom zlepšovali fungování
CDY, lépe se prezentovali v médiích a motivovali neslyšící mládež ke
spolupráci. Dle mého názoru je důležité, aby se k neslyšícím dostaly
informace, ke kterým běžně nemají přístup. Proto je důležité vyjíždět na
mezinárodní akce a domů pak tyto informace přivážet a zároveň motivovat
ostatní neslyšící, aby se podobných akcí nebáli zúčastnit.
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Účetní uzávěrka za rok 2019 je k nalezení ve veřejném obchodním rejstříku
– viz: https://or.justice.cz/ias/ui/vypis-sl-detail?
dokument=61681802&subjektId=757903&spis=343155

CDY o svých činnostech pravidelně informuje na svých facebookových
stránkách „Czech Deaf Youth“ a také na nových webových stránkách.
Některé články o akcích a činnostech CDY byly zveřejněny v internetovém
zpravodajství pro neslyšící, tj. v Tichých Zprávách, dále také v televizních
zprávách, tj. ve Zprávách v českém znakovém jazyce a také v časopise
Unie.
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Poděkování

V první řadě bychom chtěli poděkovat výboru CDY za čas a energii,
které dobrovolně věnovali CDY a také revizní komisi za jejich pilnou a
spolehlivou práci. Další poděkování patří všem dobrovolníkům, kteří
pomáhali s organizací nejrůznějších akcí, s výrobou plakátů, korekturou
textů, tvorbou a správou webu, překlady videí do češtiny, tvorbu titulků,
natáčením a tvorbou videí a ostatním dobrovolníkům, kteří tak přispěli k
fungování organizace.

Za spolupráci děkujeme těmto organizacím: Asociace neslyšících,
nedoslýchavých a jejich přátel, z. s., Česká unie neslyšících, z. ú., Svaz
neslyšících a nedoslýchavých, z.s., Středisko Teiresiás Masarykovy
univerzity, Ústav jazyků a komunikace neslyšících Filozofické fakulty
Univerzity Karlovy, University College Dublin, European Deaf Students'
Union a ostatním organizacím, které se podílely na spolupráci.

Velké poděkování patří Janu Kubíkovi, Janu Wirthovi, Jakubu Pendlovi,
University College Dublin (EDSU), a ostatním drobným dárcům, kteří
finančně podpořili chod naší organizace. Dále děkujeme Úřadu vlády
ČR za poskytnutí dotace na chod naší organizace a všem sponzorům
za materiální dary.

V neposlední řadě děkujeme Nikole Staňové za krásnou grafickou
úpravu a Pavle Pichové za jazykovou korekturu této výroční zprávy. 

Na závěr bychom chtěli vřele poděkovat všem, kteří naši organizaci
podporují svým zájmem o námi pořádané akce, účastní se jich a sdílí je
se svým okolím, protože právě pro ně to celé děláme.
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E-mail ........................................... czech.cdy@gmail.com
Web .............................................. www.czechdeafyouth.cz
Facebooková stránka ................... www.facebook.com/CzechDeafYouth 40
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